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Forslag til vedtak 
 

1. SSU tar saken til orientering. 
 

2. Sekretariatet følger opp tilbakemeldinger fra faglige samarbeidsutvalg (FSU) på 
områder med behov for forbedringer. 
  

3. Det gjøres ingen endringer i FSU porteføljen. 
 
 

  



Bakgrunn for saken 
I henhold til vedtatt årshjul for faglige samarbeidsutvalg (FSU), rapporterer ledere og representanter 
gjennom en årlig spørring omkring struktur, prosess og resultat. Deres tilbakemelding presenteres for 
SSU i årets første møte.  
 
 
Saksopplysninger 
Årlig rapportering fra FSU’ene gir et bilde av status og et grunnlag for oppfølging av utvalgene og 
deres arbeid. Samarbeidsutvalgene har et felles overordnet mandat og får et årlig oppdrag/ 
bestilling. I 2024 var det kun FSU akuttmedisinsk kjede som fikk et nytt oppdrag. 
 
 
Spørringen er distribuert til utvalgenes representanter og ledere (N= 60, hvorav 34 svar (57%) 
 
 
Slik er FSU representantenes erfaring: 
 

 
 
Innspill: 
o Vanskelig å vite hvordan man skal involvere fagmiljøer og hvor en skal forankre saker 
o Vanskelig å se at anbefalinger kommer ut og blir jobbet videre med i RS 
o Legerepresentasjon må sikres 
o Tar lang tid å få på plass representasjon 
 
 
 

https://sshf.no/seksjon/samhandling/Documents/OSS/Felles%20overordnet%20mandat%20SHR%20vedtatt%202020-09-11.pdf


Slik er FSU ledernes erfaring: 
 

 
Innspill/kommentarer 

o Annethvert møte er digitalt. En god løsning for deltakere med lang reisevei, men dynamikken 
i møtene blir ikke det samme. 

o Mangler lege- og brukerrepresentant i Psykisk helse og rus  
o Sammensatt med rett kompetanse, men stor grad av dugnad. Lite som foregår blant 

representantene mellom møtene – det gir en begrensning. 
o Flere medlemmer har sluttet og er ikke erstattet. Lav møtedeltakelse er en utfordring. Det er 

krevende å avsette tid. 
 
 
Antall møter gjennomført i 2024 

Somatisk rehabilitering: 6 
MSU: 2 
Akuttmedisinsk kjede: 1 (men prosjektet har hatt møter jevnlig) 
Psykisk helse og rus: 11 (i tillegg samlinger knyttet til Agdermodellen barn og unges helse, og 
samling ROMEO knyttet til ‘skrøpelige eldre’). 
 

 
Har FSU’et gitt innspill til høringer? 
Akuttmedisinsk kjede: Gitt innspill til Stortingsmelding for akuttmedisinske tjenester 
 
 
Ad fagdager, informasjon, involvering, forankring 

 
o FSU akuttmedisinsk kjede har gjennomført piloter med tilhørende fagdager/opplæring. I 

tillegg deltatt på USHT’s fagdager, Legekonferansen i Agder med poster, SSHF’s 
pasientsikkerhetskonferanse med poster og innlegg. 
 

o FSU rehabilitering arrangerer fagdag febr. 2025 og hvor planleggingen er gjort i 2024 
sammen med kommuner, UiA. Fått midler fra Statsforvalter slik at samlingen er gratis. 



 
 

FSU representanter og ledere er spurt om hva de tenker om videre drift og 
hva som eventuelt er viktige fokus i 2025. 
 
Akuttmedisinsk kjede 
Videreføres (5), endres (2) - og tanker om dette: 
• Utvalget har en viktig rolle i det fremtidige arbeidet med akuttmedisinsk kjede 
• Sikre riktig kompetanse – se på representasjonen 
• Viktig at deltakelse er godt forankret i både ledelse og hos representantene. Vi erfarer at 

prosjekter og ressursbruk er godt forankret i øverste ledelse, men varierende i stedlig ledelse 
• Det må gis tilstrekkelige ressurser til å gjennomføre oppgavene 
• Flere representanter har sluttet og er ikke erstattet. Må sikre tilstrekkelig representasjon for å 

ivareta nødvendige roller i FSU. 
 
Viktigste fokus i 2025 
• Fortsatt kontinuitet og fokus på akuttmedisinsk kjede/tjenester – en samhandling som stadig blir 

mer kompleks pasientbehandling 
• Sikre implementering av tiltak i akuttmedisinsk kjede 
• Oppdraget med akutthjelperordningen 
• Finne arbeidsmetodikk som gjør utvalget i stand til å håndtere fortløpende oppgaver fra SSU 
 
 
Somatisk rehabilitering 
Videreføres (6), endres (2)  
 
Viktigste fokus i 2025 
• Prosjektet ‘Fall og hoftebrudd’ 
• Samarbeid om rehabilitering og helsekompetanse i helhetlige pasientforløp for pasient og 

pårørendegrupper som særlig trenger det og der alle har mye å hente på å øke innsatsen 
 
Psykisk helse og rus  
Videreføres som i dag (6) - og tanker om dette: 
• Analysere hvordan utvalget kan videreutvikles 
• Vanskelig å se om og hvordan RS strukturen følger saker. Burde FSU representant være fast 

medlem av RS? 
 
Viktigste fokus i 2025 
• Agdermodellen barn & unge for å lykkes med god implementering av behandlingsforløp og 

styrket samhandling mellom kommunene og sykehuset. Overføre arbeidet til FSU barn og unge 
når utvalget kommer i gang 

• Skrøpelige eldre mtp. fremtidens psykiske og somatiske helsetjenester i Agder. Finne god 
struktur på dette arbeidet 

• Hvor skadelig skam og stigma er for brukere av illegale rusmidler 
 



Medisinsk samarbeidsutvalg 
Videreføres som i dag (6) - og tanker om dette: 
- fungerer bra 
 
Viktigste fokus i 2025 
Oppdraget med å få ned ventetid er gitt og krever tiltak på begge nivåer. Bør løftes i Helsefelleskapet 
som viktig sak. 
 
 
Andre innspill  

• Hele strukturen vi er del av bør jobbe mer med implementering 
• Ha faste møtepunkt mellom FSU (leder/sekretær) og sekretariatet, årlig og etter behov 

 
 
 

Innrapporterte resultater/status 
 
Somatisk rehabilitering 

o Prosjekt ‘Fall og hoftebrudd’. Utarbeidet konseptrapport som ble presentert for SSU i februar 
2024. Arbeidet igangsettes/videreføres så snart finansiering foreligger 

o Samhandlingsprosjektet ‘digital oppfølging og trening med KOLS’ har tatt tid å etablere, men 
det er gjennomført. Evaluering kommer ila februar. 

o Informasjon og oppfølging av ‘Fagplan fysikalsk medisin og rehabilitering’ 
o Ad revidering av ‘Anbefalingene samhandling rehabilitering Agder’: 

Viktig å avklare hvor omfattende dette skal være og om anbefalingene benyttes i 
planleggingen av tjenestene. FSU har besluttet å oppdatere rapporten innenfor de definerte 
områdene og vil publisere den på sshf.no/samhandling. Det forventes at anbefalinger og 
vedtak følges opp.  

 
Psykisk helse og rus 

o Utarbeidet og levert faglige anbefalinger knyttet til arbeidet med mennesker som utfordrer 
samfunnsvernet 

o Agdermodellen barn og unges helsetjenester innen psykiske helse har vært hovedfokus – 
modellen utviklet og de første to samhandlingsforløpene er under utvikling.  

 
Medisinsk samarbeidsutvalg 

o Hovedoppgaven har vært å revidere ‘felles anbefalinger for samarbeid mellom sykehusleger, 
fastleger og avtalespesialister’ og sørge for at denne revisjonen hadde tilstrekkelig prosess og 
medvirkning 

o Utredet, samt kommet med forslag og anbefalinger knyttet til samarbeidet rundt 
- Ø-hjelp hos privatpraktiserende øyespesialister 
- Avslagsprosent ved KPH 
- Epikrisetid 
- Endringer i legemiddelbehandling til multidose – behov for endring av 

‘Multidoseveilederen’ 
 
Akuttmedisinsk kjede 

o Prosjekt akuttmedisinsk kjedes 3 delprosjekter er gjennomført og sluttrapport med 
anbefalinger om videre oppfølging og implementering er levert. 

o FSU’et har gjennomført ett møte hvor det ble informert om nytt oppdrag – 
Akutthjelperordningen og hvor FSU’et gav innspill til ytterligere konkretisering av mandatet.  



 
 
Porteføljen av FSU 
 
Helsefellesskapets faglige samarbeidsutvalg (FSU) per 2024 er: 

• Somatisk rehabilitering,  leder Anne Kari Thomassen (SSHF) 
Sekretær Sølvi Bryn (kommune) 

• Psykisk helse og rus,   leder Ørjan Fossheim (kommune) 
Sekretær Linda Esperaas (SSHF) 

• Medisinsk samarbeidsutvalg,  leder Kjetil Juva (SSHF) 
Sekretær Kjetil Juva (SSHF) 

• Akuttmedisinsk kjede,   leder Heidi Helene Hamre (kommune) 
Sekretær Marianne Næsland Formanek (SSHF) 

• Beredskap   leder Tom Helge Vik Tollefsen (SSHF) 
sekretær: 

• Barn og Unge   leder: Jon Wergeland (kommune) 
Sekretær:  
 
 

 
FSU Barn & Unge og FSU Beredskap ble vedtatt opprettt. Oppstart skjer i 2025. 
 
IKT Forum er ikke inkludert i årets rapportering. Sekretariatet har hatt samtaler med 
arbeidsgruppen og det foreligger et forslag om eget mandat og det ta arbeidsgruppen ut av 
strukturen for FSU. Begrunnelsen for dette er at det jobbes med praktisk problemløsning og 
støtte knyttet til digital samhandling og ikke tjenesteutvikling. Saken skal opp i SSU, men er satt 
på vent da det pågår prosesser i Agder omkring organisering/struktur på digitaliseringsområdet. 
 
Det ligger ingen forslag om endringer i FSU-porteføljen.  
 
 
Vurdering 
Innspillene som er gitt gjennom årlig rapportering må følges opp. Det gjelder representasjon, 
hvordan det jobbes med forankring og ressurssetting av arbeid og sekretariatets dialog med og 
oppfølging av FSU’ene. 


